

Wednesday August 25<sup>th</sup> 20:30-22:45

## Special “Monte Verità” The Rush of Freedom, 2021

D/e/i by Stefano Jäger



E: The historical drama "Monte Verità" by Stefan Jäger (former UNICA Jeunesse participant) is about the mother of two Hanna Leitner, who seeks healing in the hands of her doctor Otto Gross on the hills above Ascona and Lake Maggiore. What she finds, however, is her own voice as an artist. Along with the young Hermann Hesse and the feminist Ida Hofmann, it is the psychic Lotte Hattemer who casts a mystical spell over Hanna in the famous dropout settlement.

Actually, director Stefan Jäger wanted to shoot in Ticino as early as May 2020. But because of the Corona crisis, the start of shooting of the international co-production had to be postponed for three months.

The film about one of the first communes in the world, a place of longing for artists, free thinkers and those seeking meaning, premiered in Locarno in August 2021.

D: Im historischen Drama «Monte Verità» von Stefan Jäger (ex UNICA Jeunesse Teilnehmer) geht es um die zweifache Mutter Hanna Leitner, die auf den Hügeln über Ascona und dem Lago Maggiore Heilung in den Händen ihres Arztes Otto Gross sucht. Was sie aber findet, ist ihre eigene Stimme als Künstlerin. Neben dem jungen Hermann Hesse und der Feministin Ida Hofmann ist es die über-sinnliche Lotte Hattemer, die Hanna in der berühmten Aussteigersiedlung in einen mystischen Bann zieht.

Eigentlich wollte Regisseur Stefan Jäger schon im Mai 2020 im Tessin drehen. Aber wegen der Coronakrise musste der Drehbeginn der internationalen Koproduktion um drei Monate verschoben werden.

Der Film über eine der ersten Kommunen der Welt, Sehnsuchtsort von Künstlern, Freidenkern und Sinsuchenden, wurde im August 2021 in Locarno uraufgeführt.

more ...



Free admission with Congress Card  
Entrée gratuite avec la carte Congrès  
Freier Eintritt mit der Congress Card